
Protokół 1/2023 
z posiedzenia Wojewódzkiej Rady Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego  

Województwa Świętokrzyskiego 
z dnia 14.02.2023r. 

 
 
W posiedzeniu uczestniczyli: 
 
 Członkowie Rady: 

 
1. Andrzej Bętkowski – Przewodniczący Rady 
2. Agnieszka Kuś – Sekretarz Rady 
3. Paweł Górak 
4. Robert Wzorek 
5. mjr Łukasz Naporowski 
6. Paweł Faryna 
7. Krzysztof Gajewski 
8. nadkom. Artur Putowski 
9. bryg. Marcin Nyga 
10. Jerzy Wrona 
11. Grzegorz Staszewski 
12. Michał Wrona 
13. Adam Derza 
14. Ryszard Januszek 
15. Dariusz Kałwa 
16. Krzysztof Tutak 
17. Michał Piechota 
18. Krzysztof Wysocki 
19. Bogumiła Niziołek 

 
  W zastępstwie za nieobecnych : 
             

1. Zbigniew Cichy 
2. Ryszard Bedla 
3. Władysław Burzawa 
4. Radosław Lachowski 

 
Nieobecni członkowie: 

 
1. Zbigniew Koniusz – Z-ca Przewodniczącego 
2. nadinsp. Jarosław Kaleta – Z-ca Przewodniczącego 
3. Łukasz Maj  
4. Krzysztof Strzelczyk  
5. Andrzej Michalski 
6. Marta Solnica 
7. Małgorzata Łakomiec 



Ad1. 
 
Posiedzenie Wojewódzkiej Rady Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego Województwa 
Świętokrzyskiego otworzył Przewodniczący Rady Pan Andrzej Bętkowski.  
Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestniczących w posiedzeniu członków Rady i gości 
a następnie przedstawił planowany porządek obrad. 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Sprawozdanie z działalności Wojewódzkiej Rady Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego w 

Kielcach na rzecz BRD w 2022 roku. 

3. Przyjęcie Uchwały nr 1/2023 Wojewódzkiej Rady Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego w 

sprawie zatwierdzenia planu wydatków Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego w 

Kielcach przeznaczonych na poprawę bezpieczeństw ruchu drogowego w 2023 r. – 

Dyrektor WORD Pani Agnieszka Kuś. 

4. Omówienie stanu bezpieczeństwa i porządku na drogach województwa świętokrzyskiego 

za lata 2020 - 2022 (łącznie z działaniami profilaktycznymi) – przedstawi Pan nadkom. 

ARTUR PUTOWSKI Naczelnik Wydziału Ruchu Drogowego Komendy Wojewódzkiej 

Policji w Kielcach 

5. Sprawy różne. 

 
 

Ad 2. 

 

Przewodniczący Rady pan Andrzej Bętkowski wobec braku propozycji zmian w porządku obrad, 

oddał głos pani Dyrektor Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego w Kielcach. 

 
Pani Agnieszka Kuś przedstawiła i szczegółowo omówiła - Sprawozdanie z działalności 
Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego w Kielcach na rzecz BRD w 2022 roku. (prezentacja 
w załączeniu.) 
 
Ad 3. 
 
Przewodniczący Rady pan Andrzej Bętkowski zgodnie z kolejnym punktem porządku obrad poddał 
pod głosowanie Uchwałę nr 1/2023 Wojewódzkiej Rady Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego 
Województwa Świętokrzyskiego z dnia 14 lutego 2023 r. w sprawie zatwierdzenia planu wydatków 
Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego w Kielcach przeznaczonych na poprawę 
bezpieczeństwa ruchu drogowego w 2023 r. 
 
Marszałek odczytał Uchwałę oraz załącznik do Uchwały w którym znalazły się 4 główne kierunki 
przeznaczenia planowanych środków oraz informacja o tym, że w br. Wojewódzki Ośrodek Ruchu 



Drogowego planuje przeznaczyć na wydatki związane z poprawą bezpieczeństwa 60.000,00 zł, a 
następnie poddał pod głosowanie odczytaną Uchwałę. 
 
Głosowanie odbyło się poprzez podniesienie ręki przez członków wojewódzkiej rady uprawnionych 
do głosowania, którzy tym samym potwierdzali swój głos. 
Wynik głosowania: 
Za - 19 członków rady. 
Przeciw - 0. 
Wstrzymało się - 0. 
Uchwała została przyjęta. 
 
Ad 4. 
 
Pan Marszałek Andrzej Bętkowski przeszedł do kolejnego punktu obrad i oddał głos nadkom. 
Arturowi Putowskiemu celem przedstawienia i omówienia stanu bezpieczeństwa i porządku na 
drogach województwa świętokrzyskiego za lata 2020 – 2022. 
 
Nadkom. Artur Putowski Naczelnik Wydziału Ruchu Drogowego Komendy Wojewódzkiej Policji 
w Kielcach za pomocą prezentacji przedstawił informacje, na temat stanu bezpieczeństwa z 
podziałem na wypadki drogowe, osoby zabite oraz osoby ranne w zdarzeniach drogowych. Zwrócił 
również uwagę na niechronionych uczestników ruchu drogowego, szczególnie w świetle ostatnich 
zmian w przepisach ruchu drogowego dotyczących przejść dla pieszych. 
Naczelnik Putowski nawiązał także do działań profilaktycznych jakie były i są prowadzone przez 
Policję w celu poprawy bezpieczeństwa w ruchu drogowym. Nadmienił również, że bardzo dużą 
rolę w działaniach na rzecz bezpieczeństwa ruchu drogowego pełni grupa „SPID”. (prezentacja w 
załączeniu.) 
 
Przewodniczący Rady pan Andrzej Bętkowski podziękował za przedstawienie statystyk                     
i omówienie stanu bezpieczeństwa na drogach województwa świętokrzyskiego. Zwrócił również 
uwagę, że sam widzi, iż stan bezpieczeństwa w naszym województwie poprawia się choćby na 
szereg inwestycji drogowych, które mają wpływ na poprawę bezpieczeństwa, zauważył również, że 
patroli policyjnych jest znacznie więcej na naszych drogach niż kiedykolwiek wcześniej. 
 
Ad 5. 
 
Przewodniczący Rady w ostatnim punkcie obrad rozpoczął dyskusję na temat prezentacji pana 
Naczelnika Artura Putowskiego i stanu bezpieczeństwa w naszym województwie. 
 
Pan Paweł Faryna poprosił o rozważenie możliwości nie tylko przekazywania elementów 
odblaskowych dzieciom w szkołach podczas spotkań, ale również by dzieci otrzymywały odblaski 
dla rodziców czy dziadków, ponieważ uważa, że taki odblask przekazany rodzicom przez dziecko z 
jednoczesną prośbą o jego noszenie będzie po prostu noszony przez osoby dorosłe. Zwrócił się 
również z pomysłem o rozważenie możliwości doświetlania przejść dla pieszych, bo jak zauważył 
piesi często poza obszarem miast są niewidoczni podczas wkraczania na jezdnię. 
 
Dyrektor ŚZDW pan Jerzy Wrona zabrał głos w sprawie inwestycji drogowych w naszym 



województwie. Poinformował o przygotowaniach do budowy nowych obwodnic Ostrowca 
Świętokrzyskiego, Starachowic czy Morawicy, które odseparują ruch tranzytowy od ruchu 
miejskiego, co znacznie przyczyni się do uspokojenia ruchu i wpłynie na poprawę bezpieczeństwa. 
 
Pan Władysław Burzawa poprosił Policję i inne instytucje, które prowadzą działania profilaktyczne, 
by kładły nacisk na uświadamianie pieszych, iż mimo pierwszeństwa na przejściu dla pieszych nie 
są również bezkarni za wtargnięcia na przejście. Uważa również, że o wiele bardziej wyedukowane 
w tym względzie są dzieci niż osoby dorosłe czy starsze. 
 
Pan Radosław Lachowski zwrócił również uwagę na oświetlenie przejść dla pieszych i 
synchronizację sygnalizacji świetlnej na terenie miasta Kielce, ponieważ często jest tak, iż pieszy 
przebiega przez jezdnię ponieważ wie, że idąc nie zdążyłby przejść w ciągu jednego cyklu 
świetlnego. 
 
Pan Krzysztof Wysocki zwrócił uwagę, że problem nie dotyczy tylko pieszych ale również 
rowerzystów. 
 
Pan Jerzy Wrona poinformował o przenoszeniu przejść dla pieszych z dala od skrzyżowań czy 
skrzyżowań z ruchem okrężnym ale takie rozwiązania stosowane są podczas nowych inwestycji 
drogowych, natomiast przebudowa przejść w istniejących już ciągach komunikacyjnych jest bardzo 
trudna i kosztowna. 
 
Pan Krzysztof Gajewski zwrócił się z prośbą do wszystkich mających wpływ na poprawę 
bezpieczeństwa ruch o zabezpieczenie przede wszystkim wyjść ze szkoły i przejść dla pieszych w 
obrębie szkół. 
Kontynuując Pan Gajewski podniósł problem odśnieżania chodników poza obszarem 
zabudowanym, ponieważ jak zauważył piesi często w sytuacji zaśnieżonych chodników korzystają 
z dróg, co znacznie zmniejsza bezpieczeństwo samych pieszych jak i kierowców. 
 
Na tym posiedzenie Wojewódzkiej Rady BRD zakończono. 
 
 

 
 
 
            Protokołował 
               Sekretarz WRBRDWŚ 
 
          Agnieszka Kuś 


